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27 mei 2022 – De DdV is ook maar een lulletje rozenwater Gister overleed een ‘coryfee’ der onderzoeksjournalistiek: Wil-

librord Frequin. Uiteraard maak ik het cynisch door die aanha-

lingstekens toe te voegen. Al worden ze, omdat we in zo’n ge-
haaste maatschappij leven, vaak over het hoofd gezien. Daar-

door staan veel mensen, per abuis, op het verkeerde been… Over ‘maatschappij’ gesproken: bij Goedemorgen Kwaakland, 

mijn favoriete (want enige) ochtendprogramma (van enig be-

lang), zat zojuist de ‘mastodonte’ Annemarie Jorritsma aan 

tafel… 

Ditmaal zat ze daar als vertegenwoordiger van de Nederlandse 

Vereniging van Participatiemaatschappijen (de NVP). Ik, en u vast ook, wist niet dat hier een vereniging voor bestond… 

Nu lijken me de leden, participerende investeringsmaatschap-

pijen, geen instanties die hulp nodig hebben, door zich te ver-

enigen. Maar dan moet ik weer wel zeggen: als men zich dan 

toch verenigt, dan is Annemarie de juiste vent voor de job… 

De afkorting NVP staat ook voor een andere belangengroep, de 

Nederlandse Vereeniging tegen de Prostitutie. Dat lijkt me al een wat ouder clubje, gezien de dubbele ‘ee’. Maar of de club 
nog actief is, lijkt me sterk, omdat haar missie lijkt te zijn mis-lukt… 

Annemarie is al bijna 70 jaar oud. Dat zou je niet zeggen als je 

haar daar ziet zitten met haar ‘flush-kapsel’, haar olijke bloe-
metjesjurk en haar jongensachtige uitstraling… 

Na wat akkefietjes in het verleden over haar betrouwbaarheid, 

veroordeling voor fraude inzake bouwtoko Koop Tjuchem etc, 

is ze weer helemaal back-in-business… 

Dat ego ja, dat houdt haar op de been. Ze wil de wereld tonen 

dat ze wel betrouwbaar is. Zulke buitengewoon ambitieuze 
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mensen willen koste wat kost (hah!) de wereld laten zien dat 

ze iets voorstellen, dat ze ertoe doen, dat ze wel deugen… 

Ik stel me zo voor dat als je Annemarie voor een project in-

huurt via één van haar BV-tjes, ze zich dan op Jack Russel-

achtige wijze vastbijt in dat project en nooit meer loslaat. Ze is 

een zuivere ijzervreetster ‘oude stijl’, en dat kun je niet anders dan waarderen… 

Goed bezig Annemarie. Je bent een oude maar nog prima wer-

kende kerncentrale, die wel wat richting einde loopt. Vergeet 

niet op tijd maatregelen te nemen om de boel te gaan sluiten, 

want als het onverhoeds misgaat, dan zijn de rapen gaar… 

Ons kabinet vindt het maar lastig om de uitdrukking ‘institu-
tioneel racisme’ te moeten toegeven bij de totstandkoming van 

de fraudelijsten voor de IB. Maar ik begrijp dat als men ‘insti-
tutioneel’ weglaat, dat het dan nog veel erger is… 

De combi van woorden maakt het relatief draaglijk, zo lijkt het. 

Er zijn mensen die zeggen, dat institutioneel racisme toch echt 

wel minder erg is dan regulier racisme… 

Want de fiscus bedoelde er niets anders mee dan dat ze graag 

die bijvoorbeeld zo lastige Antilliaanse boefjes wilde labelen, 

plus de als veronderstelde criminelen levende nakomelingen 

van de eerste arbeidsmigranten… 

Omdat het institutioneel is, is het toch echt minder erg hoor, 

zegt een groot deel van de bevolking, als ik zo mijn oor te luis-

teren leg. Maar omdat al die getroffenen nu een flinke compen-

satie krijgen, is het wel rechtgezet, vindt de meerderheid… 

Ja, ons kabinet komt er weer mee weg, zo lijkt het toch. Pieter-

tje Omtzigt cs. zijn zo vreselijk moe gestreden, dat de weer-

stand vanuit de Kamer steeds minder wordt… 

En onze MP spreekt weer zijn bekende zalvende woorden uit, 

alsof hij de Messias zelve is. Dat alles goed zal komen, dat de 

mensen vertrouwen moeten hebben in hem en zijn discipelen 
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eh ministers en ambtenaren. Want de teams zijn uitgebreid en 

doen nu hun werk… 

Tja, wat rest ons anders dan hem te geloven, nu de coalitie 

trouw de hand boven zijn grote hoofd houdt? Het lijkt soms 

wel dat hoe meer weerstand de beste man op zijn weg vindt, 

hoe harder hij zich vastbijt in de politieke boomtak. Yes, als 

een Sjakie Russel!… 

Annemarie en ons grote opperhoofd zijn, zoals bekend, van 

dezelfde partij, de VVD. Dat verbaast niemand. Wat nu nog 

ontbreekt is de NVvVVDS: de Nederlandse Vereniging voor 

VVD-stemmers… 

In de categorie vage berichten: een werknemer van een bedrijf 

te West-Friesland heeft 14 auto’s van collega’s vernield. Het 
gaat om de locatie-aanduiding, die zo vaag is. Want West-Friesland is een tamelijk groot gebied… 

Als je op een kaart goed kijkt, zie je dat de term West-Friesland 

terecht is. Vroeger bestond het IJsselmeer niet, en zat West-

Friesland vast aan: Friesland. Bij Lemmer, dat kun je nog goed 

zien op de kaart… 

Het IJsselmeer is als het ware in vroeger tijden opengescheurd, 

ergens in de oudheid, toen de mensen nog dom waren, of nog 

niet eens aanwezig waren. En de Waddeneilanden, die zaten vroeger ook gewoon vast aan Friesland… 

Terug bij Willibrord. Ik bedoel niet de aartsbisschop der Frie-

zen, die Willibrord, die overigens een Brit was. Ooit zat Enge-

land ook gewoon vast aan ons landje, zodat het allemaal geen 

biet uitmaakt eigenlijk…  
Maar ik bedoelde Willibrord Frequin. Misschien is hij, met zijn 

irritante journalistieke gedrag, de enige journalist van ons land 

die ooit door iemand is achterna gezeten met een hakbijl… 

Een dubieuze eer, maar dit was vrij normaal in het leven van 

de misschien wel bij vlagen geniaal-schizofrene Frequin. Hij is 
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met recht de voorganger van hedendaagse ‘lastposten’ als PowNed etc… 

Ik heb te weinig ruimte hier om alle, vaak komische fratsen 

van Frequin op te sommen, maar men kan hem de schamele 

eer geven dat hij mogelijk de uitvinder van fake news is… 

Dat komt door die in scène gezette handel in mensenhoofden, 

die bij seksuele rituelen zouden worden gebruikt. Dat was 

meteen het einde van zijn officiële loopbaan als journalist. 

Daarna deed hij niet anders meer dan Dröge-achtige itempjes in elkaar flansen… 

In de Verdieping van Trouw een bijdrage van de Denker des 

Vaderlands, ene Paul van Tongeren. Daar begint al mijn per-

soonlijke drama: ik wist niet eens hoe die heette, deze Den-ker… 

Vervolgens begin ik aan het lange interview, met als gevolg dat 

ik al na de eerste alinea bovenop de kast kom te zitten. Denker 

des Vaderlands, huh? Wat een flapdrol is dit, waarmee voor 

mij de bevestiging komt dat de gemiddelde filosoof een geflap-

te drol is… 

Ik kan dat uitleggen hoor. Filosofen zijn klassiek geschoolde 

huiskamergeleerden die een groot deel van hun opleiding be-

steden aan het lezen van oude Griekse teksten. En de rest be-

treft geschriften van latere filosofen, die zelden niet teruggrij-pen op de Grieken… 

Daarmee is een studie filosofie vooral een geschiedkundige 

opleiding, omdat men er vaak het verleden bestudeert. Mij valt 

al jaren op dat filosofen enorme ouwehoeren zijn, die meteen 

met (oude zo niet zeer oude) citaten smijten… 

Dat is hun natuurlijke verdedigingsmechanisme, om niet door 

het ijs te hoeven zakken. Want filosofen zijn van mening, om-

dat ze zo erudiet zijn, dat de rest van de samenleving, de niet-filosofen, er geen hout van snappen… 
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Dat willen ze ons, zoals ik dus, duidelijk maken door salvo’s 
citaten uit te kramen. Filosofie betekent niets veel meer dan 

het houden van wijsheden. Dat wordt filosofen al snel ingepe-

perd, dat ze van zichzelf en hun wijsheden moeten houden… 

Ik geloof niet dat ik ooit één in de maatschappij naar buiten 

tredende filosoof heb horen zeggen dat hij/zij, in alle beschei-

denheid, iets niet weet… 

Men probeert overal een draai aan te geven, door op rijkelijke 

wijze onderdelen uit citaten te plukken, om die voorts toe te 

passen op het gespreksonderwerp. Zo is men in ieder geval niet ‘van de straat’… 

Dat is wat onze Denker des Vaderlands doet in zijn reactie op 

de recente discussie om ook dieren rechten toe te wijzen, in 

wetboeken. Dat vindt de DdV maar onzin, want dieren denken 

niet als mensen. Ik zeg: niemand die het weet… 

Het is een heuse worsteling voor me om het hele artikel te 

moeten lezen. De DdV schaart zich zelfs achter een katholieke 

traditie, die om bewondering en verwondering gaat. Ja, dat 

klopt, maar dat was de katholieke elite die zo dacht, luxueus 

paaps levend… 

Het klootjesvolk had niets te makken en dacht echt niet vanuit 

verwondering. Hoogstens vanuit verbazing en woede, dat die 

papen het altijd zo goed hadden… 

De DdV is het zoveelste gevalletje van de rondjes om de as 

draaiende geleerde, die weinig voelsprieten met het volk heeft, 

met jan-met-de-pet en ina-met-de-muts. Hij behoort tot een 

elitair clubje van hooggeleerde ouwehoeren, zonder realiteits-besef… 

Hij mist de hele pointe waarom aan dieren rechten zouden 

moeten worden toegekend. Het gaat niet om de vergelijking 

met mensen, maar om de kwetsbare positie van dieren enige 

hulp te kunnen bieden… 
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Dat als er weer ergens een idioot is die dieren mishandelt, of 

een boer die de regels aan zijn laars lapt. Als je namens de (nog 

zorgvuldig in de wet te omschrijven) dieren naar de rechter 

stapt, kun je tenminste wat doen aan al dat nodeloze dieren-leed… 

Nee, ik ben geen (dieren-)activist. Wel heb ik een tamelijk acti-

vistisch werkende bovenkamer. Ik ben gewoon gevoelig voor 

de ongebreidelde exploitatie van dieren, voor ons welzijn. Je 

moet iets hebben om mee te kunnen slaan, naar de dader… 

Aan dit feit gaat die oenig-elitaire DdV geheel voorbij. Hij wuift 

het de schouders ophalend weg met citaatjes van de apostel 

Paulus en de kluizenaar Franciscus… 

Hij denkt werkelijk waar, in zijn eindeloze maatschappelijke 

onnozelheid, dat je door op een mooie manier naar het dieren-

rijk te kijken, je dierenmisbruik en dergelijke kunt aanpak-ken… 

Wat een ongehoord grote berg mest is dat, die man. Is er trou-

wens een staatscommissie die toeziet of hij geen onzin ver-

koopt? Want de titel DdV is gewoon een commerciële titel, 

mede door Trouw, mijn dagblad, in het leven geroepen… Het lijkt net of de overheid zo’n persoon aanstelt, zoals de Om-

budsman en -vrouw door de Kamer worden benoemd. Het is heel slim door de commercie neergezet, dat dan weer wel… 

Maar goed, mijn les in dit leven is dat ik me niet te snel moet 

laten opjuinen door zulke types als de DdV. Dat is niet goed 

voor een mens, om boos te worden op de uitingen van zo ie-mand… 

Iemand die ook maar commercieel is aangesteld om de schone 

schijn hoog te houden dat het allemaal onafhankelijk is, door 

de staat goedgekeurd etc… De DdV spreekt zelfs van het woord ‘zelfbewustzijn’. Wat mij 
betreft een foutief woord, omdat de term bewustzijn al impli-
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ceert dat er een ‘zelf’ is. Mogelijk is hij in de war met ‘dat ie-
mand zelfverzekerd is qua bewustzijn’… 

Jammer dat filosofie meer filologie is dan wijsbegeerte. Al is 

wijsbegeerte bij nader inzien ook een te gretige term. Gretig is 

hij wel, deze DdV. Gretig in het zoeken en vinden van publici-

teit. Met Trouw is hij aan het goede adres, dat is immers zijn 

hoofdsponsor… 
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28 mei 2022 – Een mea culpa voor of tegen de menselijkheid? 

Vanwege mijn interesse voor taal en aanverwante zaken lees 

ik wel eens een boek. Momenteel is dat een tamelijk intellectu-

eel boek van enkele medewerkers van de Radbouduniversi-teit… 

Op blz 13 en 14 tref ik twee maal een vrij ingewikkeld woord 

aan, dichotomie, dat niet wordt uitgelegd. Het betekent zoveel 

als: een verdeling in twee elkaar niet overlappende delen. Zo-

als een boek in twee separate delen, of een thema (gezond ver-sus ongezond)… 

Bij meer dan twee delen heet het polytomie. Het probleem dat 

ik heb bij opgeblazen taalgebruik, ook al duidt alles erop dat 

het boek geschreven is voor de wetenschappelijke bühne 

(waar men van opgeblazenheden houdt), is dat ik zulke boe-

ken nauwelijks kan uitlezen… 

De kunst van het schrijven is wat mij betreft toch om duidelijk 

te zijn, al mag je soms best de lezer een poepie laten ruiken dat 

je over een erudiet en woordenboekachtig vocabulaire be-schikt… 

Maar leg die woorden uit, desnoods met een voetnoot of ver-

wijzing naar een verklarende begrippenlijst. Al ben ik niet van 

gisteren, ik moest toch vlug de betekenis van dichotomie op-

zoeken. Daar kwam ik ook de meer-dan-twee-versie tegen… 

Het boek was overigens gratis mee te nemen, het lag in de en-

tree van het hoofdgebouw van het Radboud met een opmer-

king erbij: neem gratis mee als u geïnteresseerd bent. Ik was 

daar omdat mijn jongste dochter haar bul ontving… 

Dat deed ik dus. Geen gelegenheid laat ik onbenut om zulke 

kennis tot me te laten komen middels boeken. Al ben ik niet 

meteen de doelgroep: de universitair geschoolde… 

Ben wel ooit aan universitaire studies begonnen trouwens. 

Maar dat was een brug te ver voor me, om dat vol te houden. 
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Alweer vele jaren in de schoolbanken, waar ik juist van verlost dacht te zijn. En ik was er ook niet slim genoeg voor… 

Een gezonde samenleving, zo heet het boek. Pas in 2021 ge-

schreven, waarin onder meer de gevolgen van de eerste covid-

golf worden bespiegeld in de door vele auteurs beschreven items, in 18 hoofdstukken… 

Het lag al een poosje op me te wachten, dat boek. Op de stapel 

te lezen boeken, die maandelijks groeit. Eigenlijk zijn het 

meerdere stapels, want anders zou de boel omvallen… 

Vandaag ga ik nog even langs de kringloop, om te zien of daar 

nog wat lectuur te scoren valt. Dat is slecht nieuws voor de 

auteur, want die verdient er niets meer aan. Voor het milieu is 

het wel goed. Is dat een dichotomie trouwens?… 

In Trouws Tijdgeest vandaag een interview met Lodewijk As-

scher, de gevallen PvdA-engel. “Ik wilde wel graag van beteke-
nis zijn, mijn bijdrage leveren, een stempel drukken.” Dat zegt 
hij over zijn studententijd. Hij hield ook van branie zegt hij… 

Ooit zag ik iets in deze man, toen hij carrière maakte in de lan-

delijke politiek. Maar op het eind bleek hij even onbekwaam 

als andere politieke blaatapen, die eeuwige roem nastreven en 

hun stempel willen drukken op het landelijke bestuur… 

Gelukkig heeft hij niet lang knopen geteld na zijn engelenval. 

Hij ging snel aan de slag voor Van de Bunt Adviseurs. Eén van 

hun stokpaardjes luidt: Het verrichten van onderzoek naar de 

mogelijkheden tot verhoging van de efficiency van administra-

tie en productie… 

Zulke kreten lezend denk ik: ja, daar past een potloodslijper als 

Lodewijk wel bij. Als ik mijn cynisme wat opvoer kom ik bij 

een ander prachtwoord: krentenweger. In de overdrive scha-kelend: inktpisser… 

Misschien ben ik wat hard nu. Maar we hebben het hier over 

een gevallen engel die zijn mea culpa heeft betuigd. Dat is dap-
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per, had onze MP dat maar gedaan met dat gejokkebrok van ‘m, lafaard die hij is… 

Daarom ben ik nog aan de milde kant met mijn cynisme jegens 

Lodewijk. Voordat de hele toeslagenaffaire aan het licht kwam, 

plus de rol die Asscher erbij heeft gespeeld, was ik veel milder 

gestemd over de beste man… 

Maar de kansen kunnen rap keren. Lodewijk maakte plaats 

voor Liliaantje, die inmiddels ook al ruimte heeft gemaakt na 

haar zelfverklaarde ongeschiktheid. Nu hebben we Attje Kui-

ken. Daarvoor Samsom, Cohen, Bos, Melkert… 

Allemaal fameuze namen die in vaak genoemde politieke rijtjes 

voorkomen. Het ene rijtje zal positief zijn, andere weer duister 

en haat-opwekkend. Vooral Adje (niet: Attje) heeft de partij 

onherstelbare schade berokkend… 

Maar er zijn altijd overtreffende trappen, los van de PvdA. Bij-

voorbeeld te Palermo aan de Maas: Roermond. Aan de Lim-

burgse boevenstad komt de veroordeelde politieke schurk Jos 

van Rey terug in de gemeenteraad. Kennelijk is zijn arm nog steeds lang… 

En dan heb ik het nog niet over zijn ego, of beter: Ego. Want 

zulk een bundeling van extreme ambitie, gehaaid ellebogen-

werk en doorgewinterd frauduleus handelen, zal men maar 

zelden aantreffen in één en hetzelfde lichaam… 

Daarover gesproken: het Koninklijk Huis maakt het weer bont. 

Nu is het hun laatste behuizing, als hun lichaam de pijp uit is. 

Want de grotendeels door de staat te betalen verbouwingskos-

ten van de Oranje-graftombes lopen de spuigaten uit… 

Voor mij onbegrijpelijk dat die lui niet opdraaien voor hun ei-

gen grafkosten. Dat moet ik ook als ik ergens 10 of 15 jaar vei-

lig in de grond wil liggen. Maar nee hoor, de Oranjes zijn nu 

eenmaal een speciaal ras en de staat moet dokken… 
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Wel zou onze Monarch en zijn oude moeder wat bijdragen aan 

de kosten, maar zoals te doen gebruikelijk in ons Duitenlandje, 

is nooit vastgelegd hoeveel dat precies moet zijn.. 

Heel typisch, dat dit weer zo in mist gehuld is. Transparantie 

ho maar! Ik voel aan mijn water dat de burger weer gewoon 

financieel gepenetreerd wordt hiermee, dat het geld uit de al-

gemene middelen zal moeten komen… 

Per hoofd van de werkende bevolking een paar tientjes, maar 

ieder tientje dat aan die toch al schathemeltje rijke familie be-

taald wordt, is wat mij betreft te veel! Wanneer houdt dit nu eens op, dat we die potsierlijke graftombes financieren?… 

En daar is-ie weer, de in mijn ogen vreemde uitdrukking: mis-

daden tegen de menselijkheid. Ik lees dat in een artikel over 

Jaap de Hoop-Scheffer… 

Vroeger heette dat ‘tegen de mensheid’. Dat was een veel bete-
re uitdrukking, want een misdaad tegen de menselijkheid, is een misdaad tegen de attitude van een mens… 

Een misdaad tegen de mensheid is een misdaad tegen een gro-

te groep mensen, heel veel mensen gericht. Vaak komen die 

mensen erbij om het leven. Dat is wat de oude uitdrukking duidelijk maakte… Een misdaad tegen de mensheid is het allerergste wat ‘de mens’ in het algemeen kan overkomen. Want het is een mis-daad om de mens, de mensheid, uit te roeien… 

Menselijkheid is één van de vele soorten gedragingen van 

mensen. Je kunt ook onmenselijk zijn, of sportief, of arrogant, 

of geil, om er zo maar eens enkele te noemen… 

Een misdaad tegen de menselijkheid is een lachertje, daar zou 

ik niet bang van worden, als je naar de werkelijke, semantische betekenis kijkt. Het is hetzelfde als die ‘nieuwe’ gijzelaar… 
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Vroeger was de gijzelaar de schurk, die iemand gijzelde. Te-

genwoordig heeft men het omgedraaid: de gijzelaar is het slachtoffer, en de gijzelaar ‘oude stijl’ is de gijzelnemer… 

Ik vind het buitengewoon verwarrend allemaal. De gijzelaar 

beoogde misdaden tegen de menselijkheid te bewerkstelligen. 

Haha, wat een lacher zeg… 

Niemand die nog precies weet wat daar staat. Laten we de taal 

alstublieft simpel houden, dan slaap ik in ieder geval stukken beter en vindt er minder slijtage plaats in mijn bovenkamer… 
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30 mei 2022 – De alleswetende experts 

Na een nat en koud weekeinde, zodat ik automatisch denk ‘hoezo warmt de aarde op?’ rijdt de trein weer verder op auto-

pilote. Omdat deze week Queen Elisabeth 70 jaar op de troon 

zit, is er een ‘royalty expert’ aangeschoven bij Goedemorgen Kwaakland… 

Die mag wat zeggen over de documentaire over QE die in rou-

latie gaat. Maar even goed werd aan deze expert gevraagd of ze 

ook wat wilde zeggen over het vermeende ziek-zijn van de 

kleine Tsaar, omdat hij er af en toe moe en zorgwekkend uit ziet… Een vreemde conclusie, dat hij ‘dus’ iets onder de leden moet 
hebben, en misschien (vrolijk verzinsel op verzinsel stapelend) 

in een finaal stadium van kanker zit etc… 

Aan de expert werd, met als toevoeging van de presenterende 

miep dat royalty experts vaak heel goed de gezichten van men-

sen kunnen lezen (stapel stapel!), gevraagd of deze haar me-

ning wilde geven over de kleine Tsaar en zijn deplorabele fy-

sieke uitstraling… 

Wat die expert zei, kan ik nog bijna niet geloven. Het ging on-

geveer zo. Presentatiemiepje vroeg: Zie je wat aan het gezicht 

van Putin? Expert: ja, ik zie wel wat maar dit weet je nooit ze-

ker natuurlijk. Maar laten we hopen dat het waar is… 

Impliciet zei de expert: ik hoop dat Putin snel aan zijn ziekte 

overlijdt. Het is toch vreemd dat er ruimte is voor een expert 

op heel andere gebieden, dat die plots een Lombroso-achtige expertise heeft, die aan ‘de kop’ kan zien of iemand ziek is… 

Al kan ik er de humor wel van inzien, dat een slordig pro-

gramma als GK ook maar wat doet om de kijker te plezieren. Je 

verwacht dit niet in een nieuwsprogramma dat enige journa-listieke kwaliteit pretendeert te hebben… 


